
PROTOKOŁ Nr XX/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 29 sierpnia  2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy              -   /nieobecna J. Karaś – Przewodnicząca RG, 
                                                                          Z. Bojanowski/

                                                                    - spóźniony: M. Mnich - 10
15

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Radca Prawny                                            - Edyta Zubka
f) Dyrektor Sz. P. w Motarzynie                      -  Gabriel Konkel

Porządek obrad:

  1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XIX sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  określenia  tygodniowego  wymiaru  godzin  zajęć  psychologa,  pedagoga,  logopedy  i 
doradcy zawodowego,
b)  uchwalenia  zasad  udostępniania  sal  sportowych,  obiektów  sportowych  
i  pomieszczeń  szkolnych  stanowiących  własność  Gminy  Dębnica  Kaszubska  
i oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy,
c) określenia wysokości stawek procentowych i warunków udzielania bonifikaty od opłaty 
z tytułu przekształcenia prawa wieczystego w prawo własności nieruchomości na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska,
d) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok,  
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 
2022,

      3.  Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za  
          pomnik przyrody zlokalizowanego w miejscowości Mielno, gmina Dębnica Kaszubska,
       4.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
     5.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
       6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

      7.  Interpelacje radnych. 
8.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

    10.  Zamknięcie obrad.  
Przebieg sesji:

 
1a/

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10
05

 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.
    

    



b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Wiceprzewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.
Wynik głosowania – 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c/ 
Do   protokołu  nr  XiX  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   30 czerwca 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Z uwagi na obecność na sesji Rady Gminy przedstawicieli Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Dębnicy Kaszubskiej  Wiceprzewodnicząca, na ich prośbę, udzieliła im głosu przed rozpoczęciem 
realizacji dalszego programu sesji.
Głos w imieniu członków jednostki OSP zabrał Daniel Worona – Prezes jednostki. Poinformował, 
że jednostka chce zakupić sprzęt ratownictwa drogowego. Taki sprzęt z uwagi na coraz większą 
ilość wypadków komunikacyjnych jest bardzo potrzebny. Jako jednostka pozyskali 25 tys. na zakup 
takiego  sprzętu,  ale  jest  to  za  mała  kwota  i  zwracają  się  z  prośbą  do  Rady,  by  z  budżetu 
wygospodarować na ten cel brakującą kwotę.
Wójt zauważył, że Rada sprzyja strażakom. Był planowany dla tej jednostki w ramach wspólnego 
programu  ze  starostwem  i  innymi  gminami  zakup  samochodu.  Na  ten  cel  zabezpieczono  
w budżecie 150 tys. zł., przy całkowitym koszcie zakupu 700 tys. Jak wszyscy wiedzą projekt nie 
uzyskał akceptacji. Rada wspiera wszystkie poczynania strażaków w miarę posiadanych środków. 
Miejscowi strażacy mają odczucie, że środki idą w teren. W ostatnim czasie doposażono jednostki 
w terenie w motopompy, przeprowadzono remonty oraz budowy remiz. Na te cele gwarantujemy 
swój  udział.  Obecnie  strażacy  z  Dębnicy  Kaszubskiej  z  uwagi  na  zbyt  wysokie  ceny  nowych 
samochodów chcą kupić samochód używany z Niemiec lub Francji za kwotę od 150 tys. do 200 
tys.
D. Worona poinformował, że w roku bieżącym proszą o 50 tys. na zakup sprzętu do ratownictwa 
drogowego. Zwrócił się z zapytaniem, czy Rada jest w stanie zabezpieczyć te środki w budżecie 
na ten rok.
Wójt  poinformował,  że cały  sprzęt  do ratownictwa drogowego kosztuje 70 tys..  By spełniał  on 
podstawowe  minimum,  należy  zakupić  jednorazowo  60%  tego  sprzętu.  Jest  po  wstępnych 
rozmowach z firmą zajmującą się jego dystrybucją. Firma jest gotowa dać nam sprzęt w leasing 
lub zakup rozłożyć na raty. Z uwagi na dużą ilość wypadków drogowych taki sprzęt jest potrzebny. 
Na obecnym etapie jest gotowość zakupu tego sprzętu z dwuletnim okresem spłaty. 
Skarbnik  poinformował,  że  na  kwotę  25  tys.,  którą  dysponuje  jednostka  składa  się  dotacja  
z Komendy Głównej PSP dla jednostek Krajowego Systemu Ratownictwa w wysokości 15 tys., 2 
tys. dofinansowanie z Zarządu Wojewódzkiego ZOSP oraz 8 tys. od sponsorów i środki zarobione 
na festynie.
Wójt przypomniał ponadto strażakom, że do zadań kierowcy należy także obsługa paliwa. Jest to 
spowodowane tym,  że  w ostatnim  okresie  zdarzyło  się  bardzo zanieczyszczone  paliwo,  które 
zostało zakupione przez OSP w Dębnicy Kaszubskiej.
D. Worona zauważył, że kierowca nie ma prawa otworzyć zbiornika paliwa w garażu.
Skarbnik poinformował, że na chwilę obecną zabezpieczono środki na zakup rozpieraka i nożyc 
w wysokości 26 tys. zł.
Wiceprzewodnicząca Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, kiedy nastąpi realizacja ?
Wójt  poinformował,  że nie  może to  być sprzęt  złej  klasy,  musi  to  być  sprzęt  pewny.  Obecnie 
analizowana jest  oferta  zakupu  za 70  tys.  zł  z  okresem spłaty  na  dwa lata.  Szczegóły  będą 
omawiane ze strażakami. W miarę naszych możliwości każde działania strażaków wspierane są 
finansowo.   Obecnie jest  także zgoda na zakup używanego samochodu średniej  klasy dla tej 
jednostki. Ma nadzieję, że w przyszłym roku uda się taki kupić.
Skarbnik także popiera opcję zakupu na raty sprzętu do ratownictwa drogowego.
D. Worona zauważył, że w przyszłym roku dofinansowanie z Komendy głównej na pewno będzie 
niższe niż w roku bieżącym. 



Skarbnik uważa, że niekoniecznie tak musi być.
Wiceprzewodnicząca Agnieszka Łomża podziękowała  strażakom za przybycie  na obrady Sesji 
Rady.  Radni  zostali  poinformowani  o  bieżącym  problemie  tej  jednostki.  Uważa,  że  szczegóły 
dotyczące zakupu tego sprzętu powinni strażacy omówić z Wójtem i Skarbnikiem Gminy.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zgodnie z § 33 pkt.2 Statutu zaproponowała 
wybór Sekretarza obrad. Zaproponowała na to stanowisko radną Elżbietę Fryckowską.
Radna E. Fryckowska wyraziła zgodę. Radni nie wnieśli sprzeciwu.

Ad 2. 

a)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie   określenia tygodniowego  wymiaru 
godzin zajęć psychologa, pedagoga, logopedy i doradcy zawodowego. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 1 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Wójt  poinformował,  że  w  związku  z  tym,  że  doradca  zawodowy  nie  może  mieć  określonego 
tygodniowego czasu pracy w wysokości 40 godzin, proponuje wprowadzić poprawkę do projektu 
uchwały.  Proponuje  ustalić  tygodniowy  czas  pracy  dla  doradcy  zawodowego  w  wymiarze  38 
godzin. 

Poinformował  także,  że  odbył  rozmowę  z  logopedą  zatrudnionym  w  szkole  podstawowej  
w Dębnicy Kaszubskiej. Ta pani zwróciła uwagę na fakt, że w przypadku tej szkoły, gdzie jest dużo 
uczniów dojeżdżających, trudno będzie zrealizować planowany tygodniowy wymiar godzin. Uważa, 
że nie można porównywać szkół wiejskich z miejskimi. Dzieci dojeżdżające po zakończeniu zajęć 
lekcyjnych są rozwożone do miejsc zamieszkania i nie ma możliwości realizacji zajęć. Logopedia 
jest szczególnym rodzajem pracy, gdyż odbywa się na płaszczyźnie uczeń – nauczyciel.

Radni nie podjęli dyskusji na ten temat.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad autopoprawką Wójta tj. dokonanie 
zmiany w § 1 pkt.  2  dotyczącą wymiaru  czasu pracy doradców zawodowych.  Wójt  proponuje 
wykreślić wymiar w wysokości 40 godzin tygodniowo, a przyjąć 38 godzinny wymiar czasu pracy.

W  wyniku  głosowania  wniosek  został  jednogłośnie  przyjęty  /13  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujących).    

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  projektem  uchwały  
z uwzględnieniem wniesionej poprawki.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /10  za,  0  przeciw,  
3 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

b)
   

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie   uchwalenia zasad udostępniania sal 
sportowych,  obiektów  sportowych  i  pomieszczeń  szkolnych  stanowiących  własność  Gminy 
Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

   



Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /11  za,  2  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

c)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia wysokości  stawek 
procentowych  i  warunków  udzielania  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa 
wieczystego w prawo własności nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

d)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 2012 rok
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /12  za,  0  przeciw,  
1 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

e)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012  2022. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 5 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /12  za,  0  przeciw,  
1 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

Ad 3
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie   zniesienia  formy  ochrony  drzewa 
uznanego za pomnik przyrody zlokalizowanego w miejscowości Mielno, gmina Dębnica Kaszubska 



Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 6 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania projekt  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za,  0 przeciw,  
0 wstrzymujących/.
( w trakcie głosowanie nieobecny Radny P. Pałubicki)

Ad 4
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża   poprosiła  Sekretarza  obrad  E.  Fryckowską  o 

przedstawienie  Planu  zbywania  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska  
z dnia 21 sierpnia 2012 r. 
Sekretarz obrad E.  Fryckowska  przedstawiła  plan zbywania  nieruchomości  na terenie  Gminy 
Dębnica Kaszubska z dnia 21 sierpnia 2012 r. (załącznik Nr 7 do protokołu).
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że Plan był opiniowany na posiedzeniu 
wszystkich Komisji Rady. 
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają  dodatkowe 
uwagi do planu? 

Radny P. Pałubicki zauważył, że w pozycjach 7-9 przedstawionego planu powinien być zawarty 
zapis, że jest to obręb geodezyjny Brzeziniec.

Radni nie wnieśli  innych uwag do przedstawionego Planu.    

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad planem zbywania nieruchomości 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.08.2012 r.
           W wyniku głosowania plan zbywania  nieruchomości na terenie Gminy został przyjęty  
jednogłośnie   (13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących). 

Ad 5
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 czerwca do dnia 28 sierpnia  2012 r. 
/ sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Ponadto poinformował, że na terenie gminy w dalszym ciągu trwają żniwa, odbywają się imprezy 
kulturalno – sportowe. Poinformował także, że do końca października mają być ukończone prace 
drogowe na drodze powiatowej Dębnica Kaszubska – Podwilczyn. Prace mają być finansowane ze 
środków Nadleśnictwa, Starostwa oraz Gminy. W roku bieżącym planuje się wykonać prace na 
odcinku 3 kilometrów.  Zaprosił radnych do uczestnictwa w rozpoczęciu nowego roku szkolnego 
2012/2013.   Poinformował,  że  w  dniach  od  06  do  09.09.2012  r.  odbędzie  się  wizyta  władz 
samorządowych  naszej  gminy  w  zaprzyjaźnionej  gminie  Schwanzenberk  w  Niemczech.  Prosił 
także o obecność radnych na dożynkach powiatowo – gminnych, które odbędą się 9.09.2012 r. w 
Dębnicy Kaszubskiej. Poinformował, że Starostami dożynek będą pani Teresa Bejnarowicz i pan 
Paweł Pałubicki.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 28 czerwca do 28 sierpnia 2012 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 9 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady  A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem o wysokość środków potrzebnych na remont kościoła w 
Dobieszewie?
Radna Radna B. Stachowicz prosi o dokończenie remontu przy świetlicy w Podolu Małym. Zwraca 
uwagę na fakt, że odpadają płytki polbrukowe ze schodów wejściowych.
Wójt poinformował, że dołożono grzejników i ma nadzieję, że zagrzybienie zniknie. W najbliższym 
czasie zostanie także wykonana naprawa rynien.



Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy w związku z podjętymi krokami w sprawie 
remontu kościoła w Dobieszewie są szanse na uzyskanie środków zewnętrznych?  Prosi także o 
bliższe informacje dotyczące złożonego projektu na doposażenie świetlic.
Wójt  poinformował,  że  cieszy  się,  że  ksiądz  z  Dobieszewa  został  zachęcony  do  wykonania 
remontu  kościoła.  Kościół  ma wielu  przyjaciół.  O  kosztach  na obecnym etapie  trudno  mówić. 
Mieszkańcy  są  zmobilizowani,  chociaż  temat  jest  bardzo  trudny.  Ich  ambicją  jest  podołanie 
składkom na ten cel, by zapewnić środki na udział własny. Należy także znaleźć program z którego 
będzie można pozyskać środki zewnętrzne na ten cel.
Odnośnie  projektu  na  doposażenie  świetlic  poinformował,  że  pojawił  się  program  w  ramach 
którego można pozyskać wyposażenie świetlic w ramach działania kół zainteresowań. W związku 
z naszymi problemami z ogrodzeniem placów zabaw, doposażeniem świetlic w sprzęt AGD, RTV 
złożono projekt, który został napisany przez naszych pracowników i pracowników GOK. W ramach 
tego  projektu  chce  pozyskać  środki  na  doposażenie  istniejących  świetlic,  sprzęt  sportowy  na 
powstanie siłowni zewnętrznych. Uważa, że doposażenie świetlic przyczyni się do zwiększenia ich 
atrakcyjności i zmobilizuje mieszkańców do częstszego korzystania z nich. Siłownie zewnętrzne 
planuje się usytuować w pobliżu placów zabaw, co pozwoli matkom na aktywne spędzanie czasu .
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, jakie prace mają być wykonane w kościele w Budowie 
w ramach II etapu projektu?
Wójt poinformował, że w tym etapie ma być wykonane odwodnienie wokół kościoła oraz sufit. Całe 
zadanie  zostało  wycenione  na  400  tys.,  w  ramach  projektu  na ten  cel  otrzymaliśmy 170  tys. 
Natomiast w Dębnicy Kaszubskiej nadal będą kontynuowane prace przy konstrukcjach nośnych. 
Naszym problemem jest nazbieranie 15% środków na wkład własny.
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  jakie  magazyny  mają  powstać  na  ulicy 
Zjednoczenia?
Wójt  poinformował,  że  będą  to  magazyny  związane  z  działalnością  budowlaną  –  magazyn 
parapetów.   
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  jak  będzie  finansowane zadanie  związane  
z  planowaną  do  wykonania  dokumentacją  na  wykonanie  modernizacji  hydroforni  w  Dębnicy 
Kaszubskiej?
Wójt poinformował, że obecnie brak jest informacji, jak będą kierowane środki w ramach projektów 
w latach 2014 – 2020. Te projekty, które realizujemy, jest to rzut na taśmę. Jeżeli mamy okazję 
otrzymać  dofinansowanie  w  wysokości  85%,  to  jego  zdaniem  niedopuszczalne  jest,  by  nie 
wykorzystać  tej  szansy.  W  takich  miejscowościach  jak:  Motarzyno,  Budowo,  Dobieszewo, 
Borzęcino  to  zadanie  zostało  zrealizowane.  Nie  możemy  w  tym  zakresie  pomijać  Dębnicy 
Kaszubskiej. Jest firma, która jest zainteresowana budową zakładu przetwórstwa ziemniaków na 
naszym terenie. Woda jest bardzo ważnym argumentem i warto mieć ją w zapasie. Należy także 
pamiętać, że Dębnica Kaszubska jest ofertą dla Słupska.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w  związku  z  planowaną  budową  zakładu 
przetwórstwa ryb nie  ma zagrożenia  dla  Dębnicy  Kaszubskiej,  jeżeli  chodzi  o  dostawy wody? 
Woda krąży metodą cyrkulacyjną, czy te pompy wytrzymają, czy planowany jest zakup nowej, czy 
w III  etapie planowane jest podłączenie do wodociągu mieszkańców ulicy Zjednoczenia? Prosi 
także  o  informacje,  jakie  kroki  podejmowane  są  w  celu  zmniejszenia  fetoru  od  urządzeń 
kanalizacyjnych. Zastanawia się, czy  na niektórych odcinkach nie dochodzi do załamania rur?
Wójt poinformował, że inwestor zakładu przemysłu rybnego posiada w okolicy Krzywania swoje 
ziemie. Ten zakład stanie na jego gruntach. Posiada także własne ujęcie wody i z niego będzie 
korzystał.  Odnośnie  fetoru  od  urządzeń  kanalizacyjnych  poinformował,  że  dokonano  oceny 
sprawności  instalacji.  W  projekcie  z  dużym  zapasem  zaprojektowano  rozwój  poszczególnych 
miejscowości.  Okazuje  się,  że  ścieki,  by  nie  wydzielał  się  nieprzyjemny  fetor,  winny  być  jak 
najszybciej przetransportowane do odbiorcy, by nie zalegały w sieci kanalizacyjnej. W związku  
z  zaistniałą  sytuacją  zmuszeni  jesteśmy  do  instalacji  stale  działających,  grawitacyjnych 
wywietrzników,  by  nie  dopuszczać  do  wytwarzania  się  zalegającego  fetoru.  Muszą  także  być 
stosowane środki, które wiążą lotne części nieczystości. Błędy występują nie tylko przy budowie 
sieci  kanalizacyjnej  ale także w kanałach wentylacyjnych pomieszczeń.  Takim przykładem jest 
nasze gimnazjum.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, gdzie planowana jest budowa 
stacji telefonii komórkowej?
Wójt poinformował, że na działce pani Poruckiej.



 Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża prosi także o informacje dotyczące planowanego remontu 
drogi wojewódzkiej.
Wójt poinformował, że planowane jest położenie 4,8 km nowej nawierzchni na odcinku od Głobina 
do Dębnicy Kaszubskiej. Prace nie obejmą Dębnicy Kaszubskiej. Droga wewnątrz miejscowości 
jest cała do przeprojektowania.
Radny K.  Badowski zwrócił  się z zapytaniem, czy został  już rozstrzygnięty przetarg na dowóz 
dzieci do szkół?
Wójt poinformował, że przetarg został wstrzymany.
Radny K. Badowski - na jakim etapie jest wymiana systemu ogrzewania w gimnazjum?
Wójt  poinformował,  że  prace  przebiegają  zgodnie  z  założeniami  i  ma  nadzieję,  że  przed 
rozpoczęciem sezonu grzewczego zostaną ukończone.
Radny K. Żukowski - na jakim etapie jest planowana budowa zakładu w Krzywaniu?
Wójt  poinformował,  że  właściciel  szuka  możliwości  pozyskania  środków  zewnętrznych   na 
realizację inwestycji.

  Ad 6

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji  Rady  
o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu, na którym opiniowano 
materiały na dzisiejszą sesję. 

Nie wniesiono uwag do sprawozdania Komisji.

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach.  Na  jednym 
posiedzeniu, w którym uczestniczył Wójt Gminy oraz przedstawiciel Farmy Wiatrowej analizowano 
wysokość  stawki  czynszu  dzierżawnego  za  grunty  pod  GPZ.  Na  kolejnym  posiedzeniu 
analizowano materiały na dzisiejszą sesję. Z ustaleniami dot. wypracowanych wariantów stawki 
czynszu Radni zostali już wcześniej zapoznani. 
Nie wniesiono uwag do sprawozdania Komisji.

c/   
  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie 
międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  posiedzeniu,  na  którym  opiniowano  materiały  na 
dzisiejszą sesję Rady Gminy.
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały.

Ad 7 
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zapoznała  radnych  z  treścią  odpowiedzi,  jaka 
wpłynęła na interpelację złożoną na sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2012 r.

Wiceprzewodnicząca  Rady  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radny  jest  usatysfakcjonowany  
z otrzymanej odpowiedzi?

Radny I. Ziółkowski podziękował za otrzymaną odpowiedź, jednocześnie poinformował, że nie wie, 
czy te prace zostały wykonane. W najbliższym czasie sprawdzi.

Radni nie wnieśli interpelacji.



Ad 8 – 9

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, czy jest już przygotowany projekt uchwały w sprawie 
„ustawy śmieciowej”?
Wójt  poinformował,  że  temat  jest  w  „obróbce”.  Od  01  września  będzie  na  tym  stanowisku 
zatrudniony pracownik. Ustawa będzie obowiązywać od 01 lipca 2013 r. Obecnie bierzemy udział 
w szkoleniach i spotkaniach poświęconych temu tematowi.  Wywołuje on wiele emocji, odbędzie 
się na pewno dyskusja. Analizując to zagadnienie najsensowniejsze będzie  ustalenie stawki od 
osoby  w  gospodarstwie.  Niektóre  gminy  chcą  nawet  organizować  referenda  w  tej  sprawie. 
Poinformował, że na wrześniowej sesji Rady Gminy zapozna Radnych z podjętymi działaniami na 
ten temat  przez  urząd.  Na 13 września  2012 r.  planowane jest  szkolenie  kadry  kierowniczej  
i Radnych, dotyczące tych zagadnień.
Radny  I.  Ziółkowski  poinformował,  że  ten problem najbardziej  dotknie  rodziny  ubogie.  Jak  go 
rozwiążemy?
Wójt  zgodził  się  ze  stwierdzeniem  Radnego.  Znaczna  część  naszych  mieszkańców  jest 
niewydolna finansowo. Podstawa uprawniająca do otrzymania świadczeń z pomocy społecznej nie 
ulega zmianie od wielu lat. Podatek w znacznej mierze dotknie tę część społeczeństwa, którą na to 
stać.
Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zwróciła  się z prośbą do Radnych,  by przed szkoleniem 
zapoznali się z treścią ustawy.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy podjęto jakieś kroki w stosunku do osób,  
o których była mowa na ostatniej sesji? Ponadto prosi o informację, czy w roku bieżącym zostanie 
przeprowadzony remont nawierzchni drogowej na ulicy Polnej w Dębnicy Kaszubskiej i czy środki 
zaplanowane w budżecie na „akcję zima” wystarczyły i czy jest już dostępne ich rozliczenie?
Wójt odnośnie pierwszego pytania poinformował, że temat zachowania jednego z tych panów był 
przedstawiony na posiedzeniu Zarządu Gminnego ZOSP RP. Każda ze stron przedstawiła swoje 
stanowisko. Zarząd negatywnie ocenił postawę tej osoby. Sądzi, że  dyskusja dała tej osobie wiele 
do myślenia. Nie wie jednak, jaki będzie skutek tych rozmów. Przynależność do organizacji jest 
dobrowolna.  Ta osoba uważa, że są to pomówienia w stosunku do jego osoby, zapewniał, że nie 
spożywa alkoholu.
Odnośnie remontu ulicy Polnej poinformował, że jest na etapie dopinania wykonania tego zadania 
z firmą w miesiącu październiku, z wydłużonym terminem płatności do stycznia przyszłego roku. 
Proponuje wykonanie  tych prac nawierzchnią  betonową.  Cena asfaltu  jest  wyższa niż  betonu. 
Zadaniem inspektora nadzoru będzie stała kontrola jakości betonu. Beton odpowiedniej klasy jest 
trwalszym  materiałem  budowlanym.  Tą  metodą  planuje  także  wykonać  prosty  odcinek  ulicy 
Zielonej.  W  dalszym  ciągu  będzie  zabiegał  wokół  tych  tematów.   Natomiast  jeżeli  chodzi  
o rozliczenie środków na akcję zima, to jest to niemożliwe, gdyż środki budżetowe przyznawane są 
na rok i będzie to możliwe dopiero w przyszłym roku.
Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  te dane dotyczące naszych oczekiwań przy 
budowie dróg podawane są w specyfikacji przetargowej?
Wójt poinformował, że tak.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się  z zapytaniem, czy obiekty świetlico-remizo-szatni są przekazane 
do użytkowania? Jego pytanie związane jest z faktem, że w obiekcie w Starnicach już pojawił się 
grzyb na ścianie, drzwi są wypaczone.
Wójt zwrócił uwagę na fakt, ze prace na tych obiektach były wykonywane w okresie zimowym. 
Obiekty należy wietrzyć. Za szybko było położone ocieplenie.  Obiekty są na gwarancji.
Radny K. Badowski zauważył, że drzwi bardzo chłoną wilgoć. 
Wójt poinformował, że był wykonawca i te tematy były omawiane. 
Radny K. Badowski poinformował, że wykonawca zobowiązał się do wykonania poprawek.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego państwo Śremscy z Łysomic nie dostali 
odpowiedzi na pismo z dnia 27.05 br. w sprawie zamarzania wodociągu? Brak odpowiedzi z ZGK 
i  urzędu.  Interesuje go,  czy podjęto kroki  w celu niepowtórzenia się tej  sytuacji?  Prosi  także  
o informację, kto naciskał w sprawie przyspieszenia prac nad „umowami śmieciowymi'?
Wójt poinformował, że w niektórych gminach na stanowiskach, które będą realizować tę ustawę 
zatrudniono już pracowników, a nawet po dwie osoby. Państwo scedowało te zadania na gminy. 
Realizacja tego zadania wymaga zwiększenia zatrudnienia. Od września utworzymy nowy etat. 



Przy tak rozbudowanej administracji i przekazywaniem co raz większej ilości zadań do realizacji na 
gminy, mamy za mało kadry. Czasami uciekają nam terminy. Pracownicy są bardzo obciążeni.  
W naszym urzędzie należało by utworzyć jeszcze z 2-  3 dodatkowe stanowiska.  Nasz budżet 
jednak  na  to  nie  pozwala.  Ustawa  śmieciowa  nakłada  na  nas  wiele  obowiązków.  Ma jednak 
nadzieję, że damy radę to opanować i w terminie rozpocząć realizację. Dla części mieszkańców 
będzie to dodatkowy podatek publicznoprawny, który będzie niepłacony.
Odnośnie  wodociągu  w  Łysomicach  poinformował,  że  został  on  przejęty  odpłatnie  od 
Nadleśnictwa.  Część  tego  wodociągu  została  wymieniona,  ma  nadzieję,  że   sytuacja  z  roku 
ubiegłego już się nie powtórzy.  
Radny K. Żukowski zwrócił się z pytaniem, czy nic nas nie zaskoczy na rozpoczęciu nowego roku 
szkolnego?
Wójt zwrócił uwagę na fakt, ze w ubiegłym roku szkolnym budynek „B” przy gimnazjum nie był  
w całości wykorzystywany. Ma jeszcze kilka uwag, ale wszystko jest dopinane.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, jak został rozwiązany problem dowozu uczniów – czy 
transport będzie funkcjonował tak jak w ubiegłym roku?  
Sekretarz poinformowała, że zaplanowano dodatkowy kurs do Podwilczyna ok. godziny 12.30.  
W sprawie organizacji roku szkolnego 2012/2013 odbyło się w dniu 20.08 spotkanie z dyrektorami 
szkół.  Na tym spotkaniu  dyrektorzy  zostali  zobowiązani  do przedłożenia  informacji  na piśmie  
o stanie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego oraz funkcjonowania dowozu. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy podjęto działania w celu poprawy stanu wody 
w miejscowości Troszki?
Wójt poinformował, że w ramach projektu ze środków ANR budowane jest nowe ujęcie wody i ta 
miejscowość będzie przypięta do wodociągu w Dobieszewku. To zadanie ma być zrealizowane 
jeszcze w tym roku.
Radny  K.  Badowski  odnośnie  planowanego  remontu  drogi  powiatowej  na  odcinku  Dębnica 
Kaszubska – Podwilczyn uważa, że nie należy wykonywać prac na jednym odcinku, ale wykonać 
w ramach tego remontu najbardziej zniszczone jej odcinki. Uważa, że należy te prace wykonać na 
tzw. „trakcie Wierszyńskim” oraz przy samym Podwilczynie. 
Wójt poinformował, że zakres prac będzie uzgadniany.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  można  wykonać  jakieś  prace  remontowe  na 
parkingu przy kościele w Dębnicy Kaszubskiej.
Wójt poinformował, że obecnie są prowadzone prace projektowe ciągów jezdnych. Na tym placu 
nie  można  wykonać  tych  prac  ziemią.  Potrzebny  jest  gruz,  którego  nie  mamy.  Będzie  o  tym 
pamiętał.
Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  mieszkańcy  jego  miejscowości  takie  prace  przy  kościele 
wykonują we własnym zakresie i na własny koszt. Jest zdziwiony, że tu angażuje się urząd.
Radna E. Fryckowska prosi o podjęcie działań w celu poprawy stanu nawierzchni drogi na ulicy 
Kościelnej. Ta droga jest cała w dziurach. 
Wójt poinformował, że 04.09 ma nastąpić przekazanie placu budowy w Gałęzowie (budowa nowej 
nawierzchni na drodze). Przy tej inwestycji mają być naprawione także inne drogi powiatowe na 
terenie gminy.
Radny I.  Ziółkowski  prosi  o rozważenie możliwości  wybudowania zatoczki  dla autobusów przy 
szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Z uwagi na bezpieczeństwo dzieci jest taka potrzeba. 
Wójt zauważył, że problem bezpiecznego wysiadania i wsiadania dzieci należy rozwiązać. Temat 
jest analizowany.
Radny A. Ślipek zwraca także uwagę na zły stan drogi powiatowej na odcinku Budowo – Jawory.  
Droga jest bardzo wąska, dziurawa, pobocza w złym stanie, duża ilość krzaków i drzew.
Radna B.  Stachowicz  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  podjęto  działania  w celu  poprawy stanu 
urządzeń zamontowanych na placach zabaw w Łabiszewie i Podolu Małym?
Wójt poinformował, że z uwagi na okres żniw termin wykonania tych prac przesunął się.  Prace 
powinny być wykonane w niedługim czasie.
Radna B. Stachowicz prosi także o naprawę drogi z Żarkowa do Dobieszewa.
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy coś wiadomo w sprawie dalszych losów obiektu po 
kotłowni przy osiedlu w Motarzynie?
Wójt poinformował, że w najbliższym okresie nie może nic zrobić. Prze okres 3 lat nie może tego 
zbyć. Rozebrać to nie jest żaden problem. Był oferent, który się wycofał. Będzie rozmawiał w tej 
sprawie z najemcą.



Radna B. Sowińska prosi o wykonanie pilnych prac remontowych na drodze w Dobrej na odcinku 
od p. Mackiewicz do Iskatów. 
Sołtys Wsi Dobra potwierdziła,  że ta droga jest w bardzo złym stanie, kruszy się nawierzchnia 
betonowa i wystają pręty zbrojeniowe.
Radny  K.  Żukowski  prosi  o  sprawdzenie,  czy  płot  między  świetlicą  a  właścicielem sąsiedniej 
nieruchomości  jest  prawidłowo  postawiony.  Prosi  także  o  informację,  czy  coś  się  zmieniło  
w sprawie dzierżawy pomieszczeń w remizie strażackiej w Dębnicy Kaszubskiej? Była oferta, czy 
nadal jest aktualna?  
Wójt poinformował, że ta oferta upadła, ale pojawiła się nowa. Na tym etapie trudno przewidzieć, 
jaki będzie finał.
Radny K. Żukowski zauważył, że wcześniej była oferta pana Godlewskiego, czy wiadomo dlaczego 
oferent wycofał się?
Wójt poinformował, że nie pamięta, dlaczego ta oferta upadła.
Radna I. Tabaka w imieniu swoim jak i przybyłych na sesję nauczycieli,  rodziców i sołtysa wsi 
złożyła podziękowanie dla Wójta i  Radnego Pałubickiego za zaangażowanie przy budowie sali 
gimnastycznej przy szkole w Motarzynie. Zapewniła, że sala będzie wykorzystywana w 100%. Już, 
na  tym  etapie  są  oferty  z  klubów  sportowych  oraz  organizacji  zajęć  pozaszkolnych  
i pozalekcyjnych. Na tej sali możemy poszerzać ofertę dla naszych dzieci. Podnosi ona standard 
szkoły. Podziękowała za całokształt prac wykonanych na tym obiekcie. Poinformowała także, że 
szkoła pozyskała 800 tys. zł w ramach projektów na doposażenie szkoły. Zaprosiła Radnych na 
rozpoczęcie nowego roku szkolnego.
Wójt zauważył, że podziękowania w pierwszej kolejności, należą się Radnym poprzedniej kadencji, 
którzy  rozpoczęli  budowę  oraz  radnym  obecnej  kadencji  za  kontynuację.  Wójt  realizuje  tylko 
uchwały.
Radna I.  Tabaka podziękowała Radnym poprzedniej  i  obecnej kadencji,  członkom społecznego 
komitetu budowy tej sali oraz mieszkańcom za wniesiony wkład.
Wójt zauważył, że  dyrektor tej szkoły ma ducha samorządowego. Przy każdej budowie można na 
niego liczyć i wszystko mu wychodzi.
Radny  P.  Pałubicki  podziękował  za  uznanie,  ale  także  zauważył,  że  należą  się  one  Radnym 
obecnej i byłej kadencji. Uważa, że teraz kolej na budowę takiej sali w Gogolewie. 
G. Konkel – Dyrektor Szkoły w Motarzynie podziękował Radnym dwóch kadencji za wspieranie tej 
inicjatywy.  Ta inwestycja  była  od  dawna oczekiwana.  Obiekty  sportowe są bardzo potrzebne  
i winny służyć całemu społeczeństwu. Był jednym z pomysłodawców budowy tej sali, zmagał się 
z problemami w trakcie trwania jej budowy. Tych problemów było co niemiara, były zagrożenia 
jednak  udowodniliśmy,  że  sprostamy  postawionemu  wyzwaniu.  Zapewnił,  że  obiekt  będzie 
wykorzystany w sposób właściwy.
Radna  B.  Sowińska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  w jaki  sposób  planuje  się  rozwiązać  problem 
mieszkańców Gogolewka  w  zakresie  dostarczania  wody.  Problem  dotyczy  rodzin:  Pruszaków, 
Warkockich, Iskatów. 
Wójt  poinformował,  że  są  to  rodziny,  które  związane  są  z  Nadleśnictwem.  Lasy  to  państwo  
w państwie. Lasy wydają duże pieniądze na inwestycje drogowe w lasach a dla tych mieszkańców 
nie chcą nic zrobić. U państwa Wójcików zniknęła woda w studni. Nie ma gwarancji, że wybicie 
nowej studni przyniesie efekt. Jeżeli pojawi się jakiś projekt, z którego będzie można pozyskać 
środki, to będzie starał się, by przy współudziale Nadleśnictwa realizować budowę wodociągu do 
tych rodzin.
Pani  Olewińska  –  mieszkanka  Dębnicy  Kaszubskiej  –  poinformowała,  że  od  1957  roku  jest 
mieszkanką  tej  miejscowości  i  od  kilku  lat  także ma problem z  brakiem wody.  Studnia,  która 
znajduje się na jej posesji, wysycha i obniża się poziom lustra wody. W okresach suszy jest bardzo 
małe ciśnienie. Jej dom nie jest podłączony do wodociągu wiejskiego. W tej sprawie składała już 
pisma.
Wójt poinformował, że za państwem Olewińskimi jest 12 ha działka, która jest przewidziana do 
uzbrojenia.  Przy  wykonywaniu  tych  prac  planuje  się  uzbrojenie  tej  posiadłości.  W  latach 
poprzednich, gdy budowano wodociąg na cmentarz i do Grabina, nie przewidziano wykonania tych 
prac.  Do położenia  jest  odcinek 300 m. Obecnie  nas interesuje  kompleksowe uzbrojenie  tego 
terenu, a nie tylko do państwa. Pani oferuje nam zakup rur na własny koszt. Obecna studnia ma 27 
m głębokości i poziom wody stale się obniża.
Radny P. Pałubicki uważa, że od osiedla Północ lub od cmentarza można tam pociągnąć nitkę 



wodociągową.
Wójt zauważył, że musi to być wykonane zgodnie z planem. Na tym terenie jest dużo mediów.
Radny P. Pałubicki uważa, że są plany – mapy, na których zaznaczono przebieg tych mediów  
i w związku z tym, że właściciele proponują współfinansowanie tego zadania, należy rozważyć 
możliwość realizacji tego przyłącza.
Wójt poinformował, że bez planu na realizację tego przyłącza nie podejmie się ryzyka budowy.  
Nie chce nikogo narażać na konsekwencje w przypadku ich uszkodzenia. Wójt nie może ćwiczyć 
na własny rachunek. Tak naprawdę to chyba nikt nie wie, co w tej ziemi się znajduje. Przyłącze jest 
planowane  w  ramach  kompleksowego  uzbrajania  tamtego  terenu,  jednak  nie  potrafi  określić  
w czasie,  kiedy to nastąpi.  Projekt  jest  gotowy i  czekamy na możliwość pozyskania środków  
w ramach projektów na jego realizację. Obecnie musiałby zlecić opracowanie kolejnego projektu, 
tylko dla tego zadania i ponieść dodatkowy koszt. 
Radny P.  Pałubicki  uważa,  że należy podjąć interwencję.  Uważa,  że pracownicy ZGK powinni 
sprawdzić, co jest powodem zaniku wody i słabego ciśnienia, może należy wymienić filtr. Uważa, 
że woda to podstawa egzystencji.
Wójt stwierdził, że zostało na terenie gminy niewiele osób, które borykają się z problemem braku 
lub małej  ilości  wody.  Jak pokazują się środki unijne na te cele to realizujemy zadania w tym 
zakresie. Państwo Olewińscy znają ten problem i na bieżąco są informowani. Rozmawialiśmy na 
ten temat nie raz. Jest nadzieja, czekamy na środki zewnętrzne,  Co do terminu to nie będzie się 
wypowiadał. Rozwiązanie tego problemu nie bierze się z niechęci ale z braku środków. Nie wie, 
czy Rada znajdzie wolne środki w wysokości ok. 50 tys. na ten cel?. Przypuszcza., że sam projekt 
będzie kosztował około 20 tys.  Nie wie także, czy od cmentarza jest taka możliwość?
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  podziękowała  pani  Olewińskiej  za  przekazanie  Radnym 
problemu.  Poinformowała,  że  musi  uzbroić  się  w  cierpliwość  gdyż  obecnie  Rady  nie  stać  na 
przeznaczenie takich środków na tę inwestycję.
Radny M. Olech uważa, że poruszone zagadnienie należy monitorować i w razie potrzeby udzielić 
pomocy.  Jego  zdaniem  nie  ma  możliwości  przyłączenia  tej  nieruchomości  do  wodociągu  na 
cmentarzu, gdyż tam także bardzo często nie ma wody.
Wójt zaznaczył, że wszystkim zależy, by jak najszybciej rozwiązać wszystkie problemy związane 
z zabezpieczeniem dostawy wody  mieszkańcom naszej gminy.
Radny M. Olech zwrócił uwagę na problem związany z powstaniem wysypiska śmieci na terenie 
bazy ZGK. Zgodnie z ustaleniami Rady miał tam być wydzielony plac na składowanie gruzu. Teraz 
jak się okazuje społeczeństwo zwozi wszystko co niepotrzebne. Prosi, by plac był zamykany po 15 
i by był teren pod nadzorem.
Radny K. Badowski prosi o poprawę drogi w Mielnie na odcinku od krzyża do jego siedliska. Droga 
zbudowana jest z płyt Jumbo, które się pozarywały ( odcinek ok. 30m). Uważa, że płyty należy 
przełożyć po wcześniejszym podsypaniu gruntu. Ze swojej strony oferuje współudział w postaci 
sprzętu, tj. ciągnik + koparka.
Wójt poinformował, że na terenie gminy pracują aresztanci. Jest zadowolony z ich pracy. Wszelkie 
prace wykonują bardzo chętnie. Na terenie Gminy są jeszcze do wykorzystania płyty więc postara 
się te prace przy wykorzystaniu tych osób wykonać.  
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy dobra blacha pochodząca z rozbiórki dachu na 
starej szkole w Motarzynie będzie wykorzystana do innych celów?
Wójt poinformował, że tak. Mamy dużo potrzeb w tym zakresie, gdzie można ją wykorzystać, np. 
jest planowana budowa wiaty w Krzywaniu . 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęło pismo z Ośrodka 
Pomocy Społecznej  w  sprawie  zwiększenia  środków o kwotę  27.556  zł  z  przeznaczeniem na 
pomoc materialną dla uczniów. Zapoznała radnych z treścią pisma (załącznik Nr 10 do protokołu). 
Zwróciła się z zapytaniem, czy ta zmiana została uwzględniona w uchwale budżetowej.
Wójt poinformował, że te środki nie są potrzebne na obecną chwilę. W stosownym czasie zostaną 
one zabezpieczone. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  poinformowała,  że  do  biura  rady  wpłynęło  pismo  pani  
J.  Łazickiej  w  sprawie  przyznania  jej  lokalu  mieszkalnego.  Zapoznała  Radnych z  jego treścią 
(pismo znajduje się w teczce OG.0004.18.2012).
Wójt  poinformował,  że  jest  to  bardzo  skomplikowana  sprawa.  Nie  mamy  wolnych  mieszkań 
komunalnych. Osiągany dochód nie kwalifikuje do przyznania mieszkania socjalnego. Nie robi się 
dochodzenia, dlaczego ta pani została bez dachu nad głową.



Radny I . Ziółkowski przedstawił sytuację tej osoby.
Sekretarz Gminy poinformowała, że ulega zmianie Prawo Lokalowe. Gmina nie będzie przydzielała 
mieszkań,  będzie  dysponowała  tylko  mieszkaniami  socjalnymi.  Nowe  uregulowania  dążą  do 
takiego stanu, że mieszkanie będzie towarem.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża poinformowała  Radnych,  że  pismo  zostanie  przekazane 
Wójtowi Gminy celem udzielenia odpowiedzi zainteresowanej, gdyż Rada nie jest władna w tym 
zakresie.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że wpłynął także protest pana M. Ćwierza 
w sprawie wysokości stawki za wodę. Zapoznała Radnych z treścią tego protestu ( załącznik Nr 
11 do protokołu).
Wójt poinformował, że zainteresowany dostał pisemną odpowiedź.
Przewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że wpłynęło także ze Stowarzyszenia „Speranda” 
w Niepoględziu rozliczenie dotacji otrzymanej z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za miesiąc 
lipiec (załącznik Nr 12 do protokołu). Poinformowała, że takie samo rozliczenie wpłynęło do Komisji 
Kultury i Oświaty. Radni, którzy chcą się dogłębnie zapoznać z tym rozliczeniem, mogą to uczynić 
w biurze rady.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że w trakcie dzisiejszej sesji Rady Gminy 
wpłynęło  także  pismo  ze  Stowarzyszenia  Speranda  w  Niepoględziu,  dotyczące  możliwości 
korzystania z sali  gimnastycznej w Motarzynie przez uczniów ich szkół.   Zapoznała Radnych  
z treścią tego pisma (pismo znajduje się w teczce OG.0004.22.2012).
Wójt zauważył, że nie zgadza się ze stwierdzeniem, że w ramach porozumienia należy przyznać 
5 godzin tygodniowo dla uczniów tych szkół, gdyż sala nie była budowana w ramach projektu  
z  Urzędu  Marszałkowskiego.  Ten  projekt  nie  był  realizowany.  Sala  była  budowana  w ramach 
innego projektu i uważa, że porozumienie nie obowiązuje. Sala była budowana przy współudziale 
środków  z  Ministerstwa  Sportu.  Umowa,  na  którą  powołuje  się  Prezes  Stowarzyszenia,  była 
zawarta pod projekt z Urzędu Marszałkowskiego. Zwrócił się z zapytaniem, czy te 5 godzin, to ilość 
wystarczająca dla tych szkół?
Radna I. Tabaka stwierdziła, że dyrektor szkoły w Motarzynie nie zgadzał się na to partnerstwo. 
Negatywnie zaopiniował to stanowisko. Nie wie natomiast dlaczego Wójt nie rozwiązał tej umowy 
z  chwilą,  gdy  było  wiadomo,  że  sala  będzie  budowana  w  ramach  innego  projektu?  Nie  wie 
dlaczego  zwracają  się  tylko  o  5  godzin  tygodniowo? Dla  pełnej  realizacji  programu zgodnie  
z  planem  dla  szkoły  w  Motarzynie  potrzeba  dla  wszystkich  dzieci  34  godziny  dydaktyczne 
tygodniowo. Na obecną chwilę nie widzi możliwości umieszczenia tych godzin w takim zakresie jak 
proponuje Prezes Stowarzyszenia w planie.
Wójt stwierdził, że strony nie rozmawiają pomiędzy sobą. Jest to temat newralgiczny.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża uważa, że rozstrzygnięcie tej kwestii nie leży w gestii Rady. 
Dyrektorzy szkół powinni dyskutować między sobą. Oni powinni wypracować zasady korzystania 
z tego obiektu.
Wójt poinformował, że pismo wpłynęło w trakcie sesji. Nie miał możliwości zapoznać się z jego 
treścią. 
Radna I. Tabaka uważa, że tę sprawę należy rozwiązać na tej sesji, gdyż jest to odpowiedni czas 
i miejsce. Nadmieniła, że obiekt jeszcze nie jest oddany do całkowitego użytkowania.
Radny P. Pałubicki, który nie był uczestnikiem dyskusji, jaka odbyła się na posiedzeniu wszystkich 
komisji rady na ten temat poinformował, ze nie chciał zabierać  głosu w sprawie funkcjonowania tej 
sali. Wyrażając wolę budowy tej sali miał na myśli to, że wszyscy mieszkańcy będą mogli z niej 
korzystać  na  równych  zasadach.   W  pierwszej  kolejności  uczniowie  szkoły  w  Motarzynie, 
następnie  Uczniowskie  Kluby  Sportowe  i  pozostałe  Kluby  Sportowe  oraz  wszystkie 
zainteresowane podmioty. Większość tu obecnych wie, że te szkoły są w konflikcie. Jest to konflikt 
interesów. Smuci go fakt, że ta sala ma być kartą przetargową w celu pozyskania uczniów. Martwi 
go to, że do tematu podchodzi się subiektywnie. Na takim podejściu ucierpią dzieci. Uważa, że 
Wójt powinien w tej sprawie zająć twarde stanowisko. Wszyscy mieszkańcy powinni mieć prawo 
korzystania  z  tej  sali  z  zachowaniem  pierwszeństwa  uczniów  szkoły  w  Motarzynie,  nawet 
uczniowie szkoły w Gogolewie.  Ciężko mu słuchać,  że sala ma obłożenie w 100% i brak jest 
czasu, w którym z tej sali mogłyby korzystać dzieci ze szkoły w Niepoględziu .
Radna  I.  Tabaka  zauważyła,  że  Stowarzyszenie  Speranda  nie  wykazała  woli  współpracy.  
Do szkoły w Motarzynie nie wpłynęło żadne pismo w sprawie udostępnienia sali dla ich uczniów. 
Jest to pierwsze pismo, z jakim się spotyka. Uważa, że należy to wszystko przemyśleć. Do chwili 



obecnej,  gdy oni  prowadzili  zajęcia z WF w sali  po byłym kinie,  Niepoględzie nie wykazywało 
zainteresowania prowadzeniem tam zajęć.  Teraz,  jak oddaje się do użytku nowy obiekt,  to są 
bardzo zainteresowani.
Wiceprzewodnicząca rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem do Dyrektora Szkoły w Motarzynie, 
czy  Stowarzyszenie  Speranda  zwróciła  się  z  prośba  o  udostępnienie  sali  dla  ich  dzieci  na 
realizację zajęć z wychowania fizycznego?
Dyrektor  Szkoły  poinformował,  że  na  jego  ręce  nie  wpłynęła  żadna  oferta  –  prośba  ze 
Stowarzyszenia Speranda na udostępnianie sali gimnastycznej dla ich uczniów. Cieszymy się, że 
po latach zabiegania o taki obiekt, on powstał ,ale boli, że już teraz  wywołuje on tak wiele emocji. 
Przypomniał,  że  na  budowę  tej  sali  składane  były  dwa  projekty,  jeden  do  Urzędu 
Marszałkowskiego,  który  wymagał  partnera.  Gmina  podpisała  partnerstwo  ze  Sperandą.  Jako 
dyrektor  szkoły  nie  był  zaproszony  do  jego  podpisania.  Był  przeciwny  temu  partnerstwu.  Ten 
projekt upadł. Przeszedł drugi projekt, który był składany w Ministerstwie Sportu. Nie ukrywa, że o 
tym, że  Stowarzyszenie będzie chciało wejść do tej sali prowadzić zajęcia, wiedział z różnych 
nieoficjalnych  źródeł.  Nikt  z  tego  Stowarzyszenia  nie  próbował  z  nim  rozmawiać.  Nie  jest 
zwolennikiem współpracy na tej niwie. Obecnie wszystko jest ofertą marketingową. Każda szkoła 
dostaje subwencję, w ramach której realizuje zadania. Uchwały Rady Gminy jest to prawo gminne i 
obowiązuje  wszystkich.  My  nie  odrzucamy  ich  uczniów,  mamy  z  nimi  rożne  epizody. 
Stowarzyszenie w ramach swoich szkół w niewielkim zakresie realizuje nauczanie indywidualne. 
Najczęściej  uczniów objętych tym nauczaniem odsyła do naszej szkoły.   Wszyscy walczymy o 
środki. Obecnie najważniejszy jest czynnik ekonomiczny. Walczy o interes szkoły. Stowarzyszenie, 
z tego co wie, na zewnątrz buduje obiekt sportowy oraz prowadzi remonty wewnątrz pomieszczeń. 
Nie ukrywa, że nie chce poszerzać ich oferty edukacyjnej,  ale tak na dzień dzisiejszy wygląda 
rzeczywistość w oświacie. Szkoła także prowadzi działalność marketingową.
Radny M. Olech uważa, że dyrektor powinien postępować zgodnie z § 2 załącznika do przyjętej na 
dzisiejszej sesji uchwały. Dyrektorzy są rozliczani z realizacji uchwał.
Radny P. Pałubicki stwierdził, że jest zdziwiony, że Speranda nie wystąpiła do dyrekcji szkoły w 
Motarzynie w tej sprawie. Strony od dawna są zwaśnione. Uważa, że w związku z taką sytuacją 
Wójt powinien doprowadzić do spotkania zainteresowanych stron. Nie wyobraża sobie, by dzieci z 
Niepoględzia nie korzystały z tej sali. Zdaje sobie także sprawę z tego, ze szkoła w Motarzynie nie 
zagwarantuje swoim uczniom takiej  oferty transportowej jak szkoła w Niepoględziu.  On ma na 
uwadze jednak dobro dziecka.
Wójt  zauważył,  że  właściwa  organizacja  nauki  w  szkole  wymaga  wcześniej  ustalonego  planu 
zajęć. Prezes Stowarzyszenia powinien w stosownym czasie zwrócić się z prośbą o udostępnienie 
sali do dyrektora szkoły w Motarzynie. Zwracał na to uwagę w rozmowach telefonicznych. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża uważa, że nie jest to problem Rady. Prezes Stowarzyszenia 
wystosował pismo do Rady, a nie do zainteresowanej strony. Strony powinny podjąć na ten temat 
dyskusję.
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  Stowarzyszenie  podjęło  kroki  w  celu 
umożliwienia korzystania z sali przez jej uczniów?   
Wójt  poinformował,  że  nie.  Uważa,  ze  zgodnie  z  wcześniejszymi  ustaleniami  w  pierwszej 
kolejności sala będzie wykorzystywana dla zaspokojenia potrzeb miejscowej szkoły i nie zakłada, 
że  w  godzinach  gdy  sala  będzie  wolna,   dyrektor  szkoły  zabroni  korzystania  z  tego  obiektu 
uczniom szkół w Niepoględziu.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora Szkoły w Motrzynie, co zrobi?
Dyrektor poinformował, że odeśle do obowiązującej w tym zakresie uchwały Rady Gminy, która 
określa zasady udostępniania sal sportowych.
Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na to, że w piśmie jest mowa o bezpłatnym korzystaniu z tych 
pomieszczeń.
Wiceprzewodnicząca rady A. Łomża stwierdziła, że wynajem ma być zgodny z  załącznikiem  do 
uchwały.
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 dokonała zamknięcia 
obrad XX sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

                                                                                                                                   Wiceprzewodnicząca

                                                                                                                    Rady Gminy

Protokołowała:                                                                                             /-/ Agnieszka Łomża

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                           


